
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr IX/2024 

IX sesja w dniu 5 grudnia 2024 r. 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

Obrady IX sesji Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 15:15 Przewodniczący Rady 

Gminy w Orońsku Pan Jarosław Molenda witając Radnych, Sołtysów, Wójta Gminy Pana 

Sylwestra Różyckiego, Skarbnik Gminy Panią Dianę Czubak, Sekretarz Gminy Panią 

Monikę Czubak oraz wszystkich biorących udział w obradach. Obrady zakończono o godz. 

15:52 tego samego dnia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał Panią Martę Gruszczyńską. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w obradach uczestniczy 13 Radnych, co 

stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady Gminy. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Małgorzata Burek 

2. Emil Gawin 

3. Monika Głuch 

4. Julita Grduk 

5. Wiesława Kaczyńska 

6. Paweł Matysiak 

7. Mariusz Mirecki 

8. Jarosław Molenda 

9. Grzegorz Siemieniec 

10. Mariusz Wojcieszak 

11. Bożena Wojtyniak 

12. Artur Zasada 

13. Bogdan Zdon 

Nieobecni: 

1. Michał Kapusta 

2. Adam Stańczyk 



3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są jakieś wnioski do porządku obrad? 

 

Pan Jarosłąw Molenda: Wysoka Rado, ja proponuję, aby wprowadzić dwie uchwały 

formalne do porządku obrad. To jest uchwała dotycząca opiekuna Młodzieżowej Rady 

Gminy i drugą uchwałę porządkującą, to jest dotyczącą zmiany terminu ostatniej Rady, 

która była zaplanowana na 31 grudnia. To jest termin dosyć nieszczęśliwy, był na sztywno 

wpisany w poprzednią, w uchwałę przyjętą przez poprzednią Radę i taką propozycję mamy, 

aby troszkę uelastycznić ten termin. Czy mamy jeszcze jakieś wnioski? W takim układzie, 

pani Marto, proszę o przygotowanie głosowania. 

 

Głosowano wniosek Radnego Jarosława Molendy w sprawie: dodania do pkt 4 porządku 

obrad ust. f) o treści: wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy w Orońsku oraz ust. g) 

o treści: zmiany Uchwały Nr LXXX/393/2023 Rady Gminy w Orońsku z dnia 29 grudnia 

2023 roku w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy w Orońsku oraz planów pracy 

stałych Komisji Rady Gminy w Orońsku na 2024 rok 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (2) Michał Kapusta, Adam Stańczyk 

 

Pan Sylwester Różycki: Wysoka Rado, Panie Przewodniczący składam wniosek o 

wycofanie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku i zezwoleń od środków 

transportu, z tego względu, że przedłożona uchwała, która była opiniowana na Komisji 

Budżetowej zawierała stawki na obecnym poziomie. Komisja zaakceptowała obecne stawki, 

tak więc nie zaproponowała obniżeń, ani aktualizacji tego podatku, tak więc nie 

podejmowanie uchwały jest tym samym, że zostajemy na tym samym poziomie. 

 

Głosowano wniosek Wójta Gminy Sylwestra Różyckiego w sprawie: usunięcia z pkt 4 

porządku obrad ust. e) o treści: ustalenia wysokości stawek podatku i zwolnień od środków 

transportowych, tym samym przenumerowania porządku obrad 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 



NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (2) Michał Kapusta, Adam Stańczyk 

 

Głosowano w sprawie: Zatwierdzenie porządku obrad wraz ze zmianami 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (2) Michał Kapusta, Adam Stańczyk 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad wraz ze zmianami został 

przyjęty. 

 

4. Przyjęcie protokołów z obrad poprzednich sesji. 

a) Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że protokoły zostały przedstawione w eSesji, w 

związku z tym była możliwość zapoznania się. Wiem, że wszyscy Radni oglądali 

dokumenty, w związku z powyższym przejdziemy bezpośrednio do głosowania protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokół nr VII z dnia 30 września 

2024 r. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcia protokołu z obrad VII sesji Rady Gminy w Orońsku 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (2) Michał Kapusta, Adam Stańczyk 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z obrad sesji nr VII z dnia 30 września 



2024 r. został przyjęty. 

b) Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokół nr VIII z dnia 30 

października 2024 r. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcia protokołu z obrad VIII sesji Rady Gminy w Orońsku 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (2) Michał Kapusta, Adam Stańczyk 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z obrad sesji nr VIII z dnia 30 

października 2024 r. został przyjęty. 

 

5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2024-2040; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zreferowanie projektu uchwały Skarbnik Gminy 

Panią Dianę Czubak. 

 

Pani Diana Czubak: Jeśli chodzi o zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej, zawierają 

one wszystkie zmiany jakie zostały wprowadzone zarówno po stronie dochodowej, jak i 

wydatkowej, które zostały wprowadzone zarządzeniami Wójta od ostatniego WPF, czyli 

ostatni WPF był 30 września podjęty, więc mamy te wszystkie zmiany zawarte z 

października i listopada, plus proponowane zmiany na dzisiejszej sesji. Z takimi 

najistotniejszymi zmianami, jeśli chodzi o WPF, to mamy wprowadzenie zmian limitów 

przedsięwzięć, jeśli chodzi o realizowany projekt Cyberbezpieczny Samorząd. Tutaj ten 

projekt jest realizowany w Urzędzie Gminy w latach 2024-2026 i przesuwamy jego taką 

główną część realizacyjną do roku 2025, zgodnie z przedłożonym harmonogramem. 

Wprowadzamy również, znaczy zwiększamy limit na zadanie „Przebudowa istniejącego 

obiektu mostowego Dobrut-Bąków-Ciepła”. Tutaj 1 000 zł, tutaj wprowadzimy cały czas 

prace w celu uregulowania stanu prawnego przy moście i dochodzącej do niego drogi. 

Zmieniamy nazwę zadania, jeśli chodzi o Orońsko z „Budowy dróg na terenie gminy 

Orońsko”, na „Przebudowę układu komunikacyjnego w miejscowości Orońsko, 



obejmującą ulicę Dworską, Cichą, Miłą”. Tutaj to przedsięwzięcie pozostaje bez zmian, 

jeśli chodzi o kwoty. Tutaj zmieniają się również nazwy, takie merytoryczne, jeśli chodzi o 

przedsięwzięcia z przebudowy na modernizację, a zamieniamy je po takie stwierdzenia, że 

tak powiem, dostosowujemy się do przepisów prawa budowlanego. Sama uchwała 

budżetowa wprowadza dochody pozyskane z Funduszu Pracy na dofinansowanie 

wynagrodzenia asystenta rodziny w wysokości 15 427 zł. Gmina również pozyskała 

pieniądze z Ministerstwa Sportu i Turystki na zakup wyposażenia sal sportowych w 

szkołach. To jest szkoła Orońsko, Wałsnów i Guzów. Każda szkoła dostanie wyposażenie 

w wysokości po 31 250 złotych. Jest kwota 75 000, 18 750 złotych to wkład własny gminy 

do tego projektu. Zmiana jest również, jeśli chodzi, taka merytoryczna, klasyfikacji projektu 

Cyberbezpieczny Samorząd. I z takich największych zmian, to dokładamy w ramach 

przeniesienia kwotę 8 200 złotych na wydatki zwiększone, jeśli chodzi o wydawanie decyzji 

o warunkach zabudowy. Zwiększamy wynagrodzenia, jeśli chodzi o wynagrodzenia w 

Urzędzie Gminy. Tutaj zostały przeliczone i sytuacja powstaje z, że tak powiem, 

zdublowania się niektórych etapów. Jest to efekt, napodpisywania umów odchodzącego 

Wójta z kadencji i jest to tam m.in. taka sytuacja, gdzie pracownik odchodzący już na 

emeryturę dopiero we wrześniu, a umowa, że tamtego pracownika zastępującego miała 

miejsce w miesiącu kwietnia i mamy tutaj po prostu sześć miesięcy dublowania się 

wynagrodzenia, więc stąd te braki. Jak również zmiany umów pracowniczych z tych 

refundowanych i pozyskiwanych z Urzędu Pracy na umowy na stałe, bez możliwości 

pozyskiwania refundacji. 

Pan Sylwester Różycki: To może byśmy pokazali różnicę na pracownikach od dowozów? 

Pani Diana Czubak: To jest 33 000, jeśli chodzi o tych pracowników, po prostu to jest na 

wynagrodzenie brutto. Taka była refundacja. 3 300 generalnie, jeśli mamy refundację przy 

pracowniku zatrudnionym w ramach usług publicznych, a 1 491, jeśli są to prace 

interwencyjne. Do stażu to nie wiem. 

Pan Jarosław Molenda: Czy mogłaby Pani podkreślić te autopoprawki, jeżeli były? 

Pani Diana Czubak: Zaznaczę również, że ponownie dokładamy do takiego zadania, jak 

wyłapywanie bezdomnych psów i to jest 30 000 złotych i w skali naszego budżetu 

dochodzimy już do kwoty 171 600 zł. Autopoprawki dotyczą generalnie zmiany nazwy 

zadania. To, co jest przeniesione do WPF-u, jeśli chodzi o ten układ komunikacyjny 

Dworska, Chicha, Miła. I modernizacja sieci, czy przebudowa sieci wodociągowych i 

hydroforni. Zmiana nazwy zadania dotyczy również nabycia działki w Tomaszowie. Tam 

było nabycie działki 67/2, a zmiana nazwy zadania polega na 67/4 i merytoryczne 



przeniesienie jej do klasyfikacji budżetowej za zadaniem. No to z tych największych i 

najistotniejszych. 

Pan Jarosław Molenda: Czy Komisja Finansowa miała jakieś wnioski? Proszę Pana 

Radnego Pawła Matysiaka. 

Pan Paweł Matysiak: Panie Przewodniczący, Wysoka Rada, Panie Wójcie, Komisja nie 

miała żadnych wniosków. Szczegółowo zapoznaliśmy się ze zmianami wprowadzonymi 

wraz z autopoprawkami. Komisja w składzie 4-osobowym pozytywnie zaopiniowała 

zmiany. 

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania, sugestie? Nie widzę. 

 

Głosowano w sprawie: zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 

2024-2040 wraz z autopoprawkami 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (2) Michał Kapusta, Adam Stańczyk 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr IX/53/2024 Rady Gminy w 

Orońsku z dnia 5 grudnia 2024 r. w sprawie: zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Orońsko na lata 2024-2040 została przyjęta. 

 

b) zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2024 rok; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o głosowanie uchwały budżetowej Gminy Orońsko 

na rok 2024. 

 

Głosowano w sprawie: zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2024 rok wraz z 

autopoprawkami 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 



NIEOBECNI (2) Michał Kapusta, Adam Stańczyk 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr IX/54/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 5 grudnia 2024 r. w sprawie: zmian w uchwale budżetowej Gminy 

Orońsko na 2024 rok została przyjęta. 

 

Pan Jarosław Molenda: Bardzo proszę, Panie Wójcie. 

Pan Sylwester Różycki: Ja tylko tak przekażę taką informację odnośnie tej procedury, która 

jest w miejscowości Dobrut dotycząca nabycia prawa do nieruchomości. Panie Bogdanie, 

mam dla Pana dobre informacje i dla mieszkańców Sołectwa Dobrut, no i w sumie Bąków 

i Ciepła, że w ubiegły piątek staliśmy się właścicielem naszej drogi. Tak więc mamy prawo 

do dysponowania tą nieruchomością, co umożliwiło nam dołączenia ostatniego, 

brakującego dokumentu jakim jest pozyskanie środków finansowych na tak ważną 

inwestycję i remontu tego obiektu mostowego w Dobrucie. Bardzo dziękuję. 

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo za tą bardzo pozytywną informację. 

 

c) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2025 rok; 

 

Pan Jarosław Molenda: Czy Komisja Finansowa miała jakieś zastrzeżenia do tego projektu 

uchwały? 

Pan Paweł Matysiak: Nie miała żadnych zastrzeżeń, po prostu zostajemy z tą stawką. 

Pan Jarosław Molenda: Czy jest potrzeba wyjaśniania przez Panią Skarbnik? 

Pani Diana Czubak: Ja może tak informacyjnie tylko dla Sołtysów uczestniczących w sesji. 

Stawka generalnie jest obniżana do poziomu roku bieżącego, czyli podatek rolny pozostaje 

bez zmian, w wysokości 54 zł za jedną decytonę. Jeśli chodzi od takiej strony merytorycznej, 

Mazowiecka Izba Rolnicza zaopiniował pozytywnie projekt uchwały, pozostawiającą tą 

stawkę na bieżącym poziomie. 

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo. To chyba dobra, dobra informacja. Panie Wójcie, 

proszę bardzo. 

Pan Sylwester Różycki: Mam tutaj w prezentacji, ale nie wiedzę. Przygotowaliśmy dla 

Państwa prezentację. Szanowni Państwo, odnośnie stawki podatkowej od gruntów rolnych 

pozostajemy na tej samej stawce. Do tej pory mieliśmy jedną z najniższych stawek odnośnie 

tych gruntów rolnych. Niektóre gminy w Polsce, że tak powiem, obniżyły, czy umorzyły 

część raty, tylko, że spowodowało to, że w tych gminach planuje się teraz uaktualnienie 



stawki, tak więc uważam, żeby zostać na tej samej stawce przez ten okres, żeby po prostu 

ta stawka się w najbliższym czasie nie zmieniała. Stąd też właśnie moja propozycja do Rady, 

aby tę stawkę od gruntów rolnych zostawić na tym samym poziomie i od środków 

transportu. Tu mamy prezentację, którą przesłałem pani Marcie. Tu będą kolejne po prostu 

slajdy odnośnie. 

Pan Jarosław Molenda: Czy jeszcze omawia Pan? 

Pan Sylwester Różycki: Nie, to już na bieżąco. 

Pan Jarosław Molenda: Ok, czyli mamy dosyć obszerne wyjaśnienie tutaj ze strony Pana 

Wójta, Pani Skarbnik. Możemy zatem przejść do procedury głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 

2025 rok 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (2) Michał Kapusta, Adam Stańczyk 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr IX/55/2024 Rady Gminy w 

Orońsku z dnia 5 grudnia 2024 r. w sprawie: obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego na 2025 rok została przyjęta. 

 

d) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

 

Pan Jarosław Molenda: Czy Pan Wójt chciałby skomentować? 

Pan Sylwester Różycki: Tak to jest ten slajd od nieruchomości. Szanowni Państwo, tutaj 

mamy obowiązujące stawki podatkowe w Powiecie. Ten kolor na zielono, czyli te 10%, 

czyli tą aktualizację, którą tutaj proponujemy, jesteśmy cały czas najniżej według 

ościennych gmin, mimo że jeszcze te gminy są przed sesjami podatkowymi, tak. Z ostatniej 

informacji wiemy, że również będą aktualizować, czyli można zobrazować, że nadal 

jesteśmy, że tak powiem, najniżej. 10% i tak jesteśmy, tak jak Państwo widzą, Kowala, 

Chlewiska, Jastrząb, na równi jesteśmy z Mirowem i jesteśmy niżej jak Szydłowiec, przed 

sesją podatkową jeszcze w tych podanych gminach. 



Pan Jarosław Molenda: Czy są jakieś pytania? Czy Komisja Finansowa, Budżetowa miała 

jakieś uwagi? 

Pan Paweł Matysiak: Komisja nie miała uwag, przyjęła jednogłośnie ten projekt stawek. 

Uważa Komisja za zasadne przyjęcie. 

Pan Jarosław Molenda: Pani Skarbnik, czyli rozumiem, że projekt budżetu… 

Pani Diana Czubak: Projekt budżetu jest skalkulowany przy podwyżkach 10%. 

Pan Jarosław Molenda: Przy podwyżce i mamy szansę uzyskać akceptację. Dobrze. 

Rozumiem, że nie ma pytań. Przechodzimy zatem do głosowania. Bardzo proszę, kto z Pań 

i Panów Radnych jest za? 

Pani Diana Czubak: Moment. Jeszcze stawki musimy tam wstawić. 

Pan Jarosław Molenda: Stawki, tak. 

Pani Diana Czubak: Jeśli chodzi o stawkę od budynków mieszkalnych pod punktem 1, 

proponowana stawka z tą zwyżką 10%, bo takie będę prezentowała, to 67 groszy i jest to 

różnica o 6 groszy w stosunku do roku obecnego. Pod 2 punktem, 21, 95 zł związanych z 

prowadzeniem działalności gospodarczej, zwyżka o 2 złote, to jest o 10%. Zajętych na 

prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotów kwalifikowanych materiałem 

siewnym - 12,71, to jest plus 1,16 zł. Związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w 

rozumieniu przepisów o działalności leczniczej - 6,95, tu jest 19 groszy na plusie. 

Pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności użytku 

publicznego - 4,51, plus 41 groszy. Stawka podatku dla gruntów związanych z 

prowadzeniem działalności gospodarki - 87 groszy, w stosunku do roku bieżącego jest to 

plus 8 groszy. Pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi 

płynącymi - 5,72, to jest plus 52 grosze w stosunku do roku bieżącego. Pozostałych zajętych 

na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 24, to jest plus 2 grosze w stosunku do 

roku bieżącego i niezabudowanych, objętych obszarem rewitalizacji - 4 złote, to jest plus 

36 groszy w stosunku do roku bieżącego i podatek od budowli - 2% ich wartości określonej 

na podstawie artykułów wskazanych, to jest stawka bez zmian, jeśli chodzi o rok bieżący. 

To jest maksymalna stawka, jaka jest określona w ustawie i ta stawka jest też taką cały czas 

utrzymywana. 

Pan Sylwester Różycki: Życzą sobie Państwo porównanie? Bo mam resztę tych podatków 

w prezentacji. 

Pan Jarosław Molenda: Państwo Radni? 

Artur Zasada: Tak. 

Pani Diana Czubak: Mamy lasy. Jeśli chodzi o lasy, tutaj nie mamy wprowadzonej uchwały 



o podatku leśnym, z uwagi na to, że stawka ustawowa na rok 2025 jest niższa niż na tą 

chwilę obniżona przez Radę Gminy. W 2024 stawka obniżona przez Radę Gminy wynosi 

290 złotych, jeśli chodzi o metr sześcienny, a ustawowa na przyszły rok wynosi 277,35 i 

dlatego nie pojawia się u nas w porządku obrad uchwała o podatku leśnym. 

Powierzchniowymi  stojącymi, u nas nie ma takich gruntów wskazanych do opodatkowania, 

ale tak, że tak powiem, czyli nie ma żadnego skutku prawnego, skutku finansowego. Grunty 

pozostałe. Grunty pozostałe… 

Pan Sylwester Różycki: Pożytku publicznego, tak? 

Pani Diana Czubak: Nie, to są wszystkie nasze, w tym zajęte. Tu mamy 10% to jest to 2 

grosze, w stosunku do naszych, do wszystkich innych gmin, tak? Mirów miał 9 groszy. 

Mirów generalnie zmienia, tak, zmienia swoją podstawę, jeśli chodzi o opodatkowania, 

rezygnuje z zezwoleń tych ustanawianych przez Radę. Będzie to całkiem inaczej wyglądało, 

że tak powiem, w przyszłym roku. Obszar rewitalizacji, tego u nas nie ma. 

Pan Sylwester Różycki: Nie mamy tego. 

Pani Diana Czubak: Budynki mieszkalne. Tu mamy stawka proponowana 67 groszy, czyli 

jest plus 6 groszy. Będzie plus 6 groszy w stosunku do roku bieżącego, też będziemy na 

poziomie – no drudzy od końca. Tu jest plus 2 grosze. Prowadzenie w działalności 

gospodarczej oraz budynki mieszkalne. Tu powinno być 2 złote. Nie, 2 grosze, 2 złote. Z 

19,95 10 %. 

Pan Sylwester Różycki: Ale wykres się zgadza. 

Pan Emil Gawin: Tak. 

Pani Diana Czubak: Tak, wykres się zgadza, tylko właśnie stawkę… Budynki pozostałe z 

4,10 na 4,51. 

Pan Jarosław Molenda: Czyli widzimy, że udało się tak skompensować te podatki, że 

jesteśmy w dobrym obszarze i zakresie finansowym, poniżej gmin ościennych, czyli to też 

jest zachęta, żeby się u nas budować, tak Panie Wójcie? 

Pan Sylwester Różycki: Taki był cel też. Panie Przewodniczący, jeśli można, to, co 

proponowaliśmy w poprzedniej Radzie, żeby sukcesywnie co roku po małym procencie… 

Pan Jarosław Molenda: Aktualizować. 

Pan Sylwester Óżycki: Tak. Niż później nadganiać. 

Pan Jarosław Molenda: Dobrze. Przechodzimy zatem do głosowania. Mamy dosyć 

obszernie objaśnione bieżący zakres podatków. 

 

Głosowano w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości wraz z 



autopoprawką 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (2) Michał Kapusta, Adam Stańczyk 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr IX/56/2024 Rady Gminy w 

Orońsku z dnia 5 grudnia 2024 r. w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości została przyjęta. 

 

e) ustalenia wysokości stawek podatku i zwolnień od środków transportowych; 

PKT ZDJĘTY Z OBRAD POSIEDZENIA 

 

f) wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy w Orońsku; 

 

Pan Jarosław Molenda: Przechodzimy do kolejnego podpunktu, to są już wprowadzone 

wnioskiem Przewodniczącego Rady Gminy uchwały. Pierwsza dotyczy wyboru opiekuna 

Młodzieżowej Rady Gminy w Orońsku. Tak jak z treści uchwały wynikało, tą funkcją 

została obdarowana i przyjęła ją pani Marta Gruszczyńska. 

Pan Sylwester Rżycki: Jednogłośnie. 

Pan Jarosław Molenda: Jednogłośnie, tak. W związku z powyższym teraz musimy podjąć 

uchwałę w tym obszarze. Państwo mogliście… Bardzo proszę, mamy? 

 

Głosowano w sprawie: wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy w Orońsku 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (2) Michał Kapusta, Adam Stańczyk 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr IX/57/2024 Rady Gminy w 



Orońsku z dnia 5 grudnia 2024 r. w sprawie: wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy 

w Orońsku została przyjęta. 

 

g) zmiany Uchwały Nr LXXX/393/2023 Rady Gminy w Orońsku z dnia 29 grudnia 2023 

roku w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy w Orońsku oraz planów 

pracy stałych Komisji Rady Gminy w Orońsku za 2024 rok; 

 

Pan Jarosław Molenda: Panie Proszę Państwa, jeszcze jedna była zgłoszona przeze mnie 

uchwała dotycząca korekty w uchwale z ubiegłego roku, dotyczącej harmonogramu 

posiedzeń Rady Gminy. W poprzedniej uchwale przyjętej przez poprzednią również Radę 

ten termin był na sztywno ustawiony na 31 grudnia. Proponujemy w tej uchwale, aby nieco 

zliberalizować, żeby był to ostatni tydzień grudnia, daje to pewną elastyczność, również 

taką, że ostatni grudnia jest dosyć napiętym terminem, nawet ze względu na jakieś formalne 

sprawy, załatwianie jakichś dokumentów i przesyłanie. W związku z powyższym, myślę, 

że jest to takie pewne uelastycznienie i nie wiem, czy są jakieś korekty w tej sprawie, 

pytania? Państwo Radni? 

Pan Emil Gawin: Przepraszam, czy ostatnim tygodniem grudnia jest 23 do 29, czy 30 do 

31? 

Pan Jarosław Molenda: Nie. Ten 20… 

Pani Marta Gruszczyńska: Ostatni tydzień - ostatnie 7 dni. 

Pani Diana Czubak: 31’szy minus 7. 

Pan Jarosław Molenda: Ostatnie 7 dni. No chyba, że Państwo jednak w Sylwestra chcecie, 

to zwołamy tę sesję. Dobrze. Proszę Państwa, myślę, że jest to taka formalna sprawa, w 

związku z powyższym poddajemy pod głosowanie tą uchwałę. 

 

Głosowano w sprawie: zmiany Uchwały Nr LXXX/393/2023 Rady Gminy w Orońsku z 

dnia 29 grudnia 2023 roku w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy w Orońsku 

oraz planów pracy stałych Komisji Rady Gminy w Orońsku na 2024 rok 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (2) Michał Kapusta, Adam Stańczyk 



 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr IX/58/2024 Rady Gminy w 

Orońsku z dnia 5 grudnia 2024 r. w sprawie: zmiany Uchwały Nr LXXX/393/2023 Rady 

Gminy w Orońsku z dnia 29 grudnia 2023 roku w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady 

Gminy w Orońsku oraz planów pracy stałych Komisji Rady Gminy w Orońsku na 2024 rok 

została przyjęta. 

 

10. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został wyczerpany. 

Podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął obrady IX sesji Rady Gminy 

w Orońsku. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

         Protokołowała                                                          Przewodniczący Rady Gminy 

 

    Marta Gruszczyńska                                                            Jarosław Molenda 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pełne nagranie z IX sesji dostępne pod adresem: http://www.bip.oronsko.pl/ w zakładce – „nagrania z sesji”. 

http://www.bip.oronsko.pl/

